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Füzetbe:   A melléknévi igenév 

 

A melléknévi igenevet igéből képezzük. Az igére jellemző cselekvést, történést, létezést 

a melléknévre jellemző tulajdonságként mutatja be, miközben utal az időre is. 

Kérdései: Milyen? Melyik? 

 

A melléknévi igenevek fajtái: 

1. A folyamatos melléknévi igenév olyan tulajdonságra utal, mely a közléssel egyidejű. 

Pl.: olvasó diák, csepergő eső, süvöltő szél. 

 

2. A befejezett melléknévi igenév a közlésnél korábbi tulajdonságot fejez ki. 

Pl.: elkészült ebéd, otthagyott maradék, kiégett izzó. 

 

3. A beálló melléknévi igenév a közlésnél később beálló, bekövetkező tulajdonságra 

utal. 

Pl.: megvásárolandó autó, kifizetendő összeg, megfejtendő rejtvény. 

 

A melléknévi igenév nem fokozható, így könnyebben megkülönböztethető a melléknévtől! 

 

 

 

Az igenevek kategóriáján belül a melléknévi igenévvel fogunk foglalkozni. Az alábbi 

jegyzetet írjátok le a füzetbe és tanuljátok meg! 

A lefotózott jegyzetet és feladatokat várom e-mailben! 

 



1. Írd be a melléknévi igeneveket a táblázat megfelelő oszlopába! 

mosandó * bicikliző * keresett * táncoló * sodort * megszívlelendő * vágott * mondó * 

tárolandó * gyógyult * elvégzendő * éneklő * horgoló * kitöltendő 

Folyamatos melléknévi igenév Befejezett melléknévi igenév Beálló melléknévi igenév 

   

 

 

 

2. Képezz melléknévi igeneveket az igékből! 

 

 Folyamatos Befejezett Beálló 

szed szedő   

szállít    

játszik    

kér    

 


